

[Text]

as someone has said, the best is yet to come—I do not know what this means to me.

Of course, if I was touched by my colleague's... Mr. Robinson's—nominating me and by all of you being present, I am equally touched by the confidence of the official critic of the Official Opposition, the Hon. Sinclair Stevens, in seconding my nomination.

I must say that I saw also Dr. Pauline Jewett, whose hand, I think, was raised, so she was prepared to second my nomination. I am also touched to see the NDP present and joining in this unanimous show of faith. We will work pleasantly. There are all kinds of proposals for this year.

My first task, after having thanked you, is to ask for nominations now for a vice-chairman of the committee.

Dr. Hudecki.

Mr. Hudecki: I would be pleased to nominate Ursula Appolloni. I am particularly impressed with the efforts she has put forward on behalf of the youth in the armed forces, by her experience as a parliamentary secretary to the armed forces, and her continued interest in External Affairs. I would be glad to submit her name as a nominee.

• 1140

Mr. Bosley: I second that.

The Chairman: Seconded by Mr. Bosley and Mr. Pelletier.

Motion agreed to.

The Chairman: Mrs. Appolloni would like to have a word.

Mrs. Appolloni: Thank you, Mr. Chairman. Unaccustomed as I am to public speaking, I would like to thank the mover of the motion and my seconder, and I would particularly like to thank the members of both parties of the opposition. I think it is a good sign. This committee has always functioned best when we put Canada first and partisan politics second. I think it is a good omen.

Thank you very much for your support. I will try to deserve it.

The Chairman: Thank you, Madam.

My first proposal on the agenda is to decide that the Subcommittee on Agenda and Procedure be composed of how many members. There could be all kinds of proposals. First all parties would agree that all parties have to be represented. By agreement it has always been one person representing the third party, the New Democratic Party, two persons representing the Official Opposition; these members being chosen by consultation among themselves and their names forwarded to the clerk and to me.

Often you have four members of the official side. You could have four members—and keeping the chairman as independent as possible, you could add the chairman—but I am in your hands as to the number of people to compose the subcommittee on agenda. I am receiving proposals to that effect.

[Translation]

comme on le dit parfois, de bonnes surprises... qui vivra verra!

Si j'ai été ému de la proposition de M. Robinson et de votre présence à vous tous, je suis tout aussi touché par la confiance que me porte le critique officiel de l'Opposition, l'honorable Sinclair Stevens, puisqu'il a appuyé ma candidature.

Je dois dire que j'ai également vu la main de M^{me} Pauline Jewett se lever, ce qui me donne à penser qu'elle était disposée à appuyer ma candidature. Je suis également touché de voir que le Parti néo-démocrate se joint à cette marque de confiance unanime. Nous travaillerons dans la bonne humeur. Les propositions ne manquent pas cette année.

Après tous ces remerciements, je passe maintenant à la mise en candidature d'un vice-président du Comité.

Monsieur Hudecki.

M. Hudecki: Je propose la nomination de M^{me} Ursula Appolloni. J'ai été très impressionné par les efforts qu'elle a déployés en faveur de la jeunesse dans les Forces armées, par son expérience en qualité de secrétaire parlementaire chargée des Forces armées et par l'intérêt qu'elle continue à porter au ministère des Affaires extérieures. Je voudrais donc proposer sa candidature.

M. Bosley: J'appuie cette proposition.

Le président: Appuyée par MM. Bosley et Pelletier.

La motion est adoptée.

Le président: M^{me} Appolloni aimerait prendre la parole.

Mme Appolloni: Merci, monsieur le président. Bien que n'étant pas habituée à parler en public, j'aimerais remercier ceux qui ont proposé ma candidature et en particulier les députés des deux partis de l'Opposition. Je pense que c'est bon signe. Ce Comité a toujours progressé lorsque notre esprit de patriotisme l'a emporté sur notre esprit de parti. C'est un très bon signe.

Je vous remercie de votre appui et j'essaierai de m'en montrer digne.

Le président: Merci, madame.

Le premier point à l'ordre du jour est de décider de la composition du Sous-comité du programme et de la procédure. Les propositions sont nombreuses. Tous les partis doivent d'abord s'entendre pour que tous soient représentés. Selon les accords précédents, une personne représentait le troisième parti, le parti néo-démocrate, et deux personnes représentaient l'Opposition officielle. Ces députés sont choisis après consultation et leurs noms sont adressés au greffier et à moi-même.

Souvent quatre députés représentent la majorité. On pourrait continuer ainsi, et on pourrait ajouter le président tout en essayant d'être le plus neutre possible, mais je suis à votre disposition quant à la composition du Sous-comité du programme. J'attends les propositions à cet effet.